



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΑΡΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Brussels, February 1983

EUROPEAN COAL AND STEEL COMMUNITY ARCHIVES TO BE OPEN TO PUBLIC

Legal and administrative arrangements necessary to give public access to the historical archives of the European Communities are nearing completion.

The historical archives will consist of that part of the Community archives which has been selected for permanent preservation, with the exception of limited categories of documents, such as those which continue to be classified as secret or confidential. They will be opened to the public after thirty years.

The first historical archive to be opened will be that of the European Coal and Steel Community *). Most of the original material concerned is to be lodged with the European University Institute in Florence where the Italian Government is making the necessary facilities available. The European Commission is making arrangements for access to the archives in Brussels.

Following Commission approval (8.2.83), the European Coal and Steel Community Decision opening the ECSC archives will shortly be published in the Official Journal. The Commission has also agreed to set-up a Declassification Committee to examine documents where declassification should be considered. This Committee will be appointed to begin work under Commissioner Richard Burke, Member of the Commission with special responsibility for Personnel and Administration.

Appropriate arrangements are being made for the opening of the Brussels and Florence archives as soon as possible. The Brussels reading room is to be at 8, Square de Meeûs.

- *) 1951 - 18 April: The Six (France, Federal Republic of Germany, Italy, Belgium, Netherlands, Luxembourg) signed the Coal and Steel Community treaty.
- 1952: The High Authority, chaired by Jean Monnet, and the other institutions of the ECSC, started operations in Luxembourg.
- 1953: Opening of the common market for coal and iron ore (10 February) and for steel (1 May).



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΑΡΗΧΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Bruxelles, Février 1983.

**OUVERTURE AU PUBLIC DES ARCHIVES DE LA COMMUNAUTE EUROPEENNE
DU CHARBON ET DE L'ACIER**

Les dispositions juridiques et administratives nécessaires pour que le public ait accès aux archives historiques des Communautés européennes sont pratiquement arrêtées.

Les archives historiques comprendront cette partie des archives de la Communauté qui ont été sélectionnées pour être conservées en permanence, à l'exception de catégories peu nombreuses de documents qui resteront classifiés secrets ou confidentiels. Ces archives seront ouvertes au public après 30 ans.

Les premières archives historiques à être ouvertes seront celles de la Communauté européenne du charbon et de l'acier (1). La plupart des documents originaux concernés seront déposés à l'institut universitaire européen de Florence où le gouvernement italien met actuellement en place les installations nécessaires. La Commission européenne prend pour sa part les dispositions voulues pour permettre l'accès aux archives de Bruxelles.

La Commission ayant donné son approbation (8.02.83), la décision de la Communauté européenne du charbon et de l'acier d'ouvrir les archives de la CECA, sera publiée sous peu au Journal Officiel. La Commission a aussi approuvé la constitution d'un comité de déclassification chargé d'examiner les documents dont la déclassification devrait être envisagée. Ce comité sera désigné par M. Richard Burke, membre de la Commission responsable du personnel et de l'administration, et commencera prochainement ses travaux.

Les dispositions appropriées sont prises actuellement pour l'ouverture, dès que possible, des archives de Bruxelles et de Florence. La salle de lecture de Bruxelles sera située au n° 8 square de Meeûs.

(1) 1951 - 18 avril : Les Six (France, République fédérale d'Allemagne, Italie, Belgique, Pays-Bas, Luxembourg, signent le traité de la Communauté du charbon et de l'acier.

1952 : La Haute Autorité, présidée par Jean Monnet, et les autres institutions de la CECA commencent leur travaux à Luxembourg.

1953 : ouverture du Marché commun pour le charbon et le minerai de fer (10 février) et pour l'acier (1er mai).